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Reprezentanci pięciu gmin tworzacych Związek Gmin Zagłębia Miedziowego wzięli udział w I Turnieju 
Międxfgm1nnym 

WI ELKA FETA 
Zaraz po cz~1 oficjalnej w szrankI 

stanęli reprezentand urzędów; Radwanic, 
Gaworzyc, Grębocic, Polkowic I Chociano
wa. Zmagali się w plędu konkurencjach, z 
których pierwszą była walka na równoważ
ni. Panie z poszczególnych reprezentacji miały 
za zadanie zepchnąć lub strącić poduszką 
konkurentkę. ,To strasznie męczące - mówi 
dętko oddychająca urzędniczka z Polkowic 
- wydaje mi się, że okładaly~my się przez 
wieczn~, ale udało się". 

DrugadyscyplIna wymagała nie tylko dużo 
siły, ale i do~wladczen1a. ,Przy piłowaniu 
drzewa najwa:tnleJsza Jest praktyka - mówi 
zwydęzca tej konkurencji, reprezentant Choj
nowa - liczy się przede wszystkim nie siła, 
ale technika. Piłę trzeba trzymać lekko tak, 
aby się nie zakleszczyła." 

"Wygrali tylko dlatego, - żartuje urzę
dnik z Gaworzyc - że wokoło Chojnowa jest 
duto las6w: 

Nigdy Jeszcze nie chodziłam na szczu-

dłach - mówi zwydężczyni lrzedej konku
rencji z Radwanic - nie wiem Jak mi tak się 
to udało. 

Nie jest to wcale takle proste, Jeden z 
nas też próbował, ale nie mógł się na nich 
utrzymać nawet przez minutę. 

'podnoszenie siedemnasto I p6ł kilo
gramowego dężarka - mówi konferansjer -
to następna dyscyplina, w której zmagać się 
będą uczestnicy tego turnieJu.' Chodziło o 
lO, aby każdy z zawodników przez p6ł mi
nuty Jak najwięcej razy podniósł hantle z 
murawy boiska aż do wyprostowanej ręki. 

"W tym wszystkim nie chodZi o wynik -
informuje główny sędzia turnieju Janusz Bia
łockl - raczej o to, aby wszyscy dobrze się 
bawili." 

.Żałujemy, Że do Polkowic przyjechall
~my Jedynie w charakterze obserwatorów -
stwierdził przedstawidei kilkuosobowej grupy 
mieszkańców Przemkowa - Z zapartym tchem 
obserwujemy to, co dzieje się na waszym 

stadionie. Kaida z zaproponowanych kon
kurencji, choć traktowana zabawowo, ma 
posmak wielkiej, sportowej rywalizacjI. I choć 
wynik nie jest tu najistotniejszy, to warto 
pokusić się o solidne przygotowanie się do 
kolejnej tego typu Imprezy, która mamy nadz.Ie.. 
ję będzie kontynucwana. Szczerze gratulu
Jemy pomysłodawcom I organizatorom po
Ikow!cklej Imprezy" 

W czasie kiedy dorośli rywalizowali w 
centralnej częSc1 murawy, dzied zmagały się 
w róioych konkurencjach na wysokoScl jed
nej z bramek. Rzucały lotkami, żonglowały 
pliką, kręciły hula-hop I wygrywały róioego 
rodzaju gry i pluszowe ~ki. Katdy z ucze
stników tych zabaw otzrymywał cukierki, 
których organizatorzy przygotowali cały wór. 

Około godziny piętnastej na murawę I 
ble:tnl stadionu wkroczyłl straiacy, którzy 
zmagali się przez godzinę w dwóch dyscy
plinach. (Szerzej na ten temat w rubryce 
sportowej.) Ich zmagania zakończył pokaz 
zrzutu wody z samolotów. W gdy chwili na 
murawę polkowlcklego stadionu spadły trzy 
tony wody, słychać było Jęk zachwytu pu
blicznOOd. 'pierwszy raz w :tyciu - mówi 
Jeden z obserwatorów - widziałem co~ ta
kiego. Wyglądało to Jakby ktoś nagłe polo
:tył wielki wodny dywan na płytę stadionu. 
Co~ niesamowitego." 

W takich tei warunkach, przypomina
Jących mistrzostwa ~iata w piłce noioej z 
1974 roku i mecz Polska-Niemcy, przyszJo 
grać reprezentacji Związku Gmin przedw 
reprezentacji Urzędu Gminy Polkowice. 
Pierwszą bramkę dla Związku Gmin zdo
był, w pierwszej połowie grający z nume
rem plę~le, Edward KoroSc1el. Wyrów
nał Grzegorz Przybeckl. Wynik meczu, na 
korzyŚĆ Związku Gmin, rozstrzygnęły do
piero rzuty karne - 6 do 5. W przerwie tej 
pasjonującej rozgrywki odbyła się ostatnia 
konkurencja turnieju, przeciąganie liny. To 
wla~nie ona zadecydowała, że w ogólnej 
klasyfikacji zwydężyła gmina Radwanice 
przed Gaworzycam1, Chocianowem, Polko
wicami j Gręboclcarnl. 

- .Cieszę się, że doszJo do tej Imprezy 
- mówi przewodniczący Zgromadzenia 
Związku Gmin Zagłębia Miedziowego Edward 
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C.d. ',(bwł.tA -------~~~~~~~i~~~~~TIi~ijriiiifijijiij prywatyzacja ,.Polsklej Mled%1" oprc1cz 
udostęptltenla tlteodplahtycb akcji pra
cownikom, może przyc%)',I1t! się do wie
lusetmlllardowycb oS%częd'lOlc1 flllan
sowycb w 1996 roku ... ,. 

Magazyn 
Miedziowy 

• Zaniepokojeni planami ewentualnego 
połączenia kopalń .Sleroszowlce" I .Polko
wice· przedstawiciele prezydiów ZZPPM tych 
kopalń w towarzystwie Ryszrada Zbrzyzne
go spotkali się z Zarządem KGHM Polska 
Miedt SA. Z uzyskanych lnform.\cjl związ
kowcy nie są zadowoleni. Zażądali pisem
nych analiz planowanego procesu I jedno
cześnie zabezpieczenia interesów zalóg we 
wszelkich ewentualnych dzjałanlach restruk
turyzacyjnych. Po otrzymaniu tych doku
mentów związkowcy przedstawią ostatecz
ną opinię w tej sprawie. 

• Dolnośląska Sp6łka Inwestycyjna prze
znaczy 9 mld starych złotych sp6łce .Celli
nen" w Radwanicach, zajmującej się prze
twarzaniem lnu I konopi. Prezes DSI józef 
Spyra uwata, że chodzi nie tylko o rolnicze 
wykorzystanie stref ochronnych hut, ale I o 
nowe perspektywy dla podupadającego rol
nictwa w Innych rejonach naszego woJe
wództwa. 

• Klika dni temu wojewoda legnicki Ry
szard Maraszek spotkaJ się z ~rezesaml spół
ek ,.polska Mledt" I .. Krzywa . Mimo, że nie 
ma oficjalnego komunlkatu w tej sprawie, 
nieoficjalnie wiemy, że rozmawiano głów
nie o udziale ,.polskiej Mledzj" w zagospo
darowaniu porosyjskiego lotniska w Krzy
weJ I wykupieniu akcji tej sp6lk1. 

• Herbert Gabry~, wiceminister przemy
słu I handlu, podczas niedawnej konferencji 
na temat przyszłości regionów górniczych, 
jaka odbyła się w legnicy, na pytanie "co po 
m1edzj?" odpowledzjał węgiel brunatny. WI
ceminister Gabryś uważa, że tylko takiej 
skali Inwestycja może być realną alternaty
wą dla miedzi I zapewnić miejsca pracy 
załogom ,.polskiej Miedzi". Poproszony o 
komentarz do wypowiedzi wiceministra, 
wojewoda Ryszard Maraszek odpowledzlał 
bez wahania: "Nie jestem tym zachwycony". 

• 7 września podczas dwu godzinnego 
spotkania ministra przekształceń własnościo
wych Wiesława Kaczmarka z Radą Nadzor
czą, Zarządem KGHM Polska Mledt SA, par
lamentarzystami I przedstawicielami związ
ków zawodowych działających na terenie 
,.polskiej Miedzj" rozmawiano na temat ewen
tualnej prywatyzacji, Jej zakresu I modelu. 
Mln1ster Kaczmarek stwierdziI, że nie ma 
zamiaru, ani potrzeby sprzedaży jakiegokol
wiek pakletu akcji zagranicznemu Inwesto
rowi strategicznemu. Zauważa Jednak wiele 
aspektów przemawiających za prywatyzacją 
na rynku krajowym w formie oferty publicz
nej, obejmującej około 15-20 procent kapita
łu akcyjnego ,.polskiej Miedzi" oraz udostęp
nienie pakietu do 15 procent akcji nIeod
płatnych uprawnionym pracownikom. Z ko
lei prezes "Połsklej Miedzi" dr Stanisław Sle
wlerski przedstawiając założenia planu rozwoju 
do 2000 roku oraz wizję docelowego mode
łu koncernowo-holdingowego ,.polskiej Mie
dzi" potwierdził dobry klimat w przedsię
biorstwie do Jego prywatyzacji, ale tylko 
wedlug zasad ujętych w ustawie o komer
cjalizacji I prywatyzacji przedsiębiorstw pań
stwowych. Ryszard Zbrzyzny, występując w 
imieniu Związku Zawodowego Pracowni
ków Przemysłu Miedziowego przedstawił 
potrzebę niezwłocznego rozpoczęcia proce
dur prywatyzacyjnych, bowiem: .... .szybka 

• przez cały mijający tydzjeń w Bmle trwały 
kolejne Międzynarodowe Targi Inżynieryj
ne, będące odpowiednikiem Targów Po
znańskich. Po raz pierwszy w samodzielnej 
wystawie zaprezentował się na nich KGHM 
Polska Miedż SA. W Brnie wystąpił wsp6lnle 
z KGHM-Metraco. Dodajmy, że czeski rynek 
jest bardzo ważny dla naszego miedziowego 
przemysłu. Sprzedajemy tam bowiem sporo 
walcówki I praktycznie w całości zaopatru
jemy to państwo w m1edt. Targi potrwają do 
16w~nia. 

ESOP - nowoczesna propozycja 
Cuprum Banku ,*. ~" *, 

,~;",:: Strc:ttegicz ' 
,·t ., W' oddzial!.,', 

,~, -:.: .:c?~ "::: .. x' ~ 

:' .Chcemy stać się silnym bankiem' 
nalnym, taka Jest nasza strategia· -
działa janina Danuta Flrliclńska, prezes za-, 
rządu Cuprum Banku: podczas konferencji 
prasowej towarzyszącej uroczystemu otwar
ciu polkowlcklegQ oddziału banku. Zdaniem 
pani prezes uruchomienie oddziału właśnie 
w P,olkowlcach jest szczególnym wydarze
niem dla Cuprum Banku. Dzlękl temu staje 
się realna mo:tłlwość objęCia obsługą ban
kową wszelkich jednostek KGUM I prowa:
dzenie obsługi "Polskiej Miedzi', czyli osią
gnlęcla' celu, który bank postawił ,$oble w 
momencie powstawania. " "", "' 

,.polkowice są miejscem szczególnej kon
centracji miedziowego przemysłu I utworze
nie oddziału tutaj było dla nas konieczno
ścią" - twierdzi prezes Firliclńska. Obecnie 
polkowlcki oddzlał obsługuje trzy kopalnie: 
"Polkowice", "Rudną" I "Sieroszowlce" a tak
że ZANAM .• Wystosowaliśmy naszą ofertę 
m. in do ,.Mercusa" i "Danlpołu' i czekamy 
na odpowledt z Ich strony." - dodaje Wie
sław MatusIak, dyrektor polkowIckiego 00-
ązlału banku. ,.Mamy dla ~ch specjalną ofertę 
- krótkoterminowe, dwu-, trzydniowe lo
katy, nawet lokaty nocne, a przede wszyst
kim najnQwszy krzyk bankowej technJkl, 
czyli system ESOP' . Ten skrót oznacza Elek
troniczny System Obsługi Klienta, który umoż
liwia dokonywania transakCji bezgotówko-. 
wych bez konieczności wychodzenia z fir
my; "Dzięki systemowi ESOP klient na bie
żąco kontroluje stan swojego konta, co umoż
liwia podejmowanie Istotnych decyzji 
finansowych." Dyrektor Matusiak dodał rów
nież, te ESOP Jest w pełni zabezpieczony 
przed ingerencją osób niepowolanych i cał
kowicie bezpieczny. Do sprawnego funk
CJonowania systemu klientowi (firmie) po
trzebny jest komputer PC I modem, służący 
do bezpośredniej bieżącej komunikacji z 
komputerowym systemem banku. 

Po uruchomieniu oddziału w PolkowI
cach funkcjonują dwie placówki Cuprum 
Banku, w których polkowlczanle mają ok. 
300 rachunków oszczędnośdowo-rozłicze
nlowych i ponad 400 lokat terminowych. 
Prace nad adaptacją Jednej z kamieniczek w 
pierzei wschodniej Rynku dla potrzeb od
dział trwały niecale pół roku I kosztowały 
bank blisko 25 mld. starych złotych. Efekt 
jest interesujący. W sali operacyjnej polko
wicklego oddzjału klienci nie stoją przy okien
kach lecz wszystkie operacje załatwiane są 
na sIedząco. Zlikwidowano też częściowo 
bariery architektoniczne. jak powiedziała 
prezes Flrlidńska "w swoim czasie pojawi 
się też klilJl3tyzacja". 
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Ważne dla kierowców I 
15 września upływa termin płatno

ści drugiej raty podatku drogowego. 

Polkowickie szkoły 
na piątkę 

Podczas niedawnego przeglądu pla
cówek oświatowych, przeprowadzanego 
przez lubiński Sanepld, do najlepszych 
zaliczono $Zkoły w gminie Polkowice. 
Jak Jut pisaliśmy - w wielu szkołach 
dokonano remontów kapitalnych lub 
doraźnych, a w Jędrzychowie i Suchej 
Gómej oddano w tym roku do użytku 
nowo wybudowane obiekty. 

KRYM I HflŁKI 
Stróż nie upilnował 

Pomimo całodobowej warty w po
IkowickieJ firmie 5rawos" złodzieje ukra
dll z jelcza. po zdemontowaniu. pulpit 
sterowniczy marki "Zremb" . Straty oce
niono na 4. 500 zł. 

Chcieli zapalić 
z kiosku przy ul. Kominka w Polko

wicach złodzieje skradli papierosy na 
ogólną wartość 806 zł. Zapalk1 mieli 
chyba swoje. 

Włamania 
Nleznani sprawcy włamali się do 

trzech nie zasiedlonych mieszkań przy 
ulicy Chopina w Polkowicach skąd skra
dli baterie łazienkowe 1 umywalkowe. 
Straty oszacowano na 1.292 zł. 

Wandale uszkodzll1 zamek w samo
chodzie marki .. opel" przy ul. Wołody
Jowskiego również w Polkowicach. War
toŚĆ szkody wynosi 600 zł. 

W Suchej Górnej -
na sportowo 

W Szkole Podstawowej Im. Gustawa 
Morcinka w Suchej Gómej odbyła się 14 
września. w obecności władz gminnych 
oraz licznie zaproszonych gości, inaugu
racJa Szkolnego Roku Sportowego. 

W programie imprezy, potraktowa
nej jako dzień sportu w szkole - prze
widziano wiele gier, zabaw I konkur
sów. Stąd obowiązywał wszyst.1dch, także 
zaproszonych gości. strój sportowy. Do 
atrakcji zaliczyć należy mecz koszyka
rek z SP 3 w Polkowicach przeciW ze
społowi ligowemu z Leszna. W części 
artystycznej wystąpUy dzieci z mieJSCO
wej szkoły oraz Teatr z Wrocławia. 

Obszem1ej na temattnauguracjl S~ 
rtowego Roku Szkolnego w Suchej Gor
nej napiszemy w następnym numerze 
GP. 

(U~ 
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Tegoroczna, II edycja konkursu Promo
cji PrzedslęblorczoScI Młodych, Jak Ju:t wia
domo, przyniosła sukces państwu Vloletde I 
Dariuszowi Bednarkom. Ona jest studentką 
V roku polonistyki w Opolu, on - w tej 
chwili bezrobotny, ale dorabiający, by zaro
bl~ na studia w Wytszej Szkole Zarządzania 
w legnicy. Jest mieszkańcem Polkowic. 

Do konkursu Bednarkowie zgloslli trzy 
razem pomysły. Pierwszy dotyczyl naldnl
kami, która miałaby powsta~ w Polkowi
cach, drugi - stolarstwa, szczególnie wyro
bu pałet (równlet na ekspon) I trzed to 
studio styllzacjl dla kobiet, z docelową 
lokallzacją we Wroclawlu, w którym znala
złyby się basen, sauna, zakłady kosmetycz
ne I fryzjerskie. 

Podstawą wzięcia udziału w konkursie 
było przedstawienie szczeg6łowego biznes planu. 
Stworzenie takiego planu - powiedzial Da
riusz Bednarek - urymaga wielu opracowań. 
Trzeba opisać przedsięwzięcie, dokonać ana
liz rynku, oceny konkurencji {jej przebicia, 
!rodków na reklamę. To tylko część zadania. 
Trzeba po prostu dobrze znać rynek. 

Co dalej teraz? Jak potoczyły się losy 
ambitnych pomyslów? Czy udział w takim 
konkursie jest rzeczywiScie przepustką do 
spełnienia marzeń? 

Planujemy coś zrobić - powiedział 
Gazecie Polkowickiej Dariusz Bednarek -
chat nie wiadomo czy w PolkowIcach . Wia
domo, żeby rozpocząć jakiekolwiek przed
sięwzięcie trzeba pozyskać odpowiednie środki 
finansowe. Mamy wiele pomysłów, ale w tej 
chwil{ najważniejsze są nasze plany życio
we. Poza wygraną w konkursie no i samą 
satysfakcją z uczesmlctwa, niewiele zyskali
śmy z żoną, żadnych ofen, kontaktów z za
kładami pracy czy staży. 

Być mo:te pan Dariusz zdecydUje się na 
dwumieSięczne, płatne, szkolenie dla lide
rów I menadżerów na Uniwersytede Słą
sklm. Na razie pomysły dojrzewają, wiado
mo tylko, :te naleSnlkami na pewno nie 
będzie. 

Wano dodać, te Ideą konkursu jest roz
budzanie oraz rozwój aktywnoScI młodych, 
bezrobotnych ludzi. szczególnie absolwen
tów szkól ponadpodstawowych i wytszych. 
Okazuje się. że? mają wiele dekawych po
myslów na tycie. choć potem rótnle bywa z 
Ich realizacją . Tymczasem informacje o naj
lepszych trafiają do banku kadr w OSrodku 
Badań Psychologicznych Michała Kuszyka. 

U.K. 

Szkoła dla nauczycieli 
w Wojewódzkim O~rodku Doskonale

nia Nauczyciel! (dawnym Wojewódzkim 
OSrodku Metodycznym) w legnicy zainau
gurowano w poniedziałek nowy rok szkol
ny. Poza nową nazwą, zmienił się równlet 
status placówki - teraz jest lO instytucja 
samodzielna pod względem merytorycznym 
I budżetowym. Placówka zajmuje się do
radztwem I doskonaleniem nauczycieli we 
Wszystkich przedmiotach. 

Nowe telefony 
Od wrzeSnla telefony karetki reanima

cyjnej , przy Górnlczo-Hutnlczym Specjalistycz
nym Zespole Opieki Zdrowotnej w Lubinie. 
mają zmienione numery. Biuro wezwań I 
dy:turka pielęgniarek ma numer 460-259, dy
:turka lekarzy karetki .,R" 460-258. 'natomlast 
dy:turka kierowców I sanitariuszy - 460-193. 

20/199S 

Polkowlckllnkubator PlZedslęblorczoścl 
w dnIach 17-18 lIstopada 1995 r. organizuje 

TARGI 
KONSUMPCYJNE 0 

- POLKOWICKlE PREZENTACJE 
,< 

Targi obejmować będą szerokl zakres dzlalalno~ produkcyjnej: usługowej 
oraz handlowej prowadzonej na lokalnym TYnku. 
Targi mają na celu: 

• P9informowanle miesikańców PolkowIe o dz1alalnośd lokalnych podmIotów 
gospodarczych, 

• przedstawienie mieszkańcom Polkowic lokalnej oferty produktowej. 

• zachęcenia mieszkańców Poikowlc do korzystania z propozycji lokalnych 
podmiotów gospodarczych. 

PREZENTACJE POLKOWICKlE są znakomitą okazją dla podmiotów prowa
dzących na lokalnym rynku dzjalalno~ gospodarczą do zaprezentowania się 
przed mieszkańcami Polkowie. 
Zalnteresowanych wzięciem udziału w taJgach prosimy o kontakt z Polkowic
klm Inkubatorem Przedslęblorczoścl pod nr tel. 45-00-49 wew. 115. 159. 

WszystkIch zaInteresowanych 
serdecznIe zapraszamyIII 

Uwaga emeryci, renciści i inwalidzi 
Polkowickl Oddział Polskiego Związku Emerytów, Rencistów i InwaUdów 

od 20 sierpnia br. przyjmuje swych członków w Ośrodku Pomocy Społecznej 
przy ul lipowej 2, pokój 13 CI piętro). Nie zmieniają się natomiast terminy 
przyjęć tj. wtorkl i czwartki w godz. od 9-tej do 13-teJ. 

Nadal przyjmowane są przez Zarząd zgłoszenia na naprawę Junkersów na 
rok 1996. Ponadto, zgodnie z przyznaniem Związkowi środków na dofinanSO
wanie do leków dla emerytów i rencistów chorujących przewlekle i mających 
niskie dochody, zainteresowani proszeni są o składanie wniosków na piśmie, 
wraz z odcinkiem renry lub emerytury, w terminie do 15. patdzternika br. 

(,,'a 
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C_d. ~,(t.wł,ł.A _______________________________ _ 

Nled.wno, dold.dnle 29 sIerpnI., mlnąJ role od powstanI. schron1su dl. 
bezdomnych zwlerziłl w Polleowlcach. 

IIjechciany prezen~1 
Placówka mogła zaJstnleć tylko dzięki Judzi dobrej woli, którzy wspomagają je dat-

staraniom grupy ludzi, a szczególnie człon- karni. ZwierzętamJ zajmują się obecnie tylko 
kom polkowlckJego Towarzystwa Opieki nad dwie osoby - pani Śniadecka i pani Olga 
Zwierzętami, którym bliski jest los porzuco- Wróblewska dojetdżająca co drugi dzień z 
nych i bezdomnyd1 Lubina. Pracują s~ 

P W podsumowaniu rocznel dzlałalnoicl Scbronlska dla Bez- l cznj 
zwierząt. rezesem domnych Zwierz,1 najwl~ceJ miejsca zajmuj. nazwiska" e e, nie ma 
Towarzystwa I Jedno- ludzi, dzięki którym moalo ono przetrwać ten pierwszY wiem tadnych pie-
cze$n1e kierownikiem rok. Datkami plenlę!nyml wsparli placówk~: p. Aurelia niędzy na funkcjono-

l Ó ki Kry Budner·Makara (200 211. Agata Baran dyr. OK "ImpresJa" i l có ki W 
P ac vi Jest sty- oraz zespól "We sola Gromadka" (534 zl 78 gr ze zbiórki wan e p a w . a-
na Śniadecka. Stara- pieniędzy), p. Marta Czajka (40 zll, JI. Wiole ta Psonek (30 f. run.ki panujące w 
nla, by stworzyć w zll oraz p. Marcin PIerzchala. Pomocy rzeczowe' udzlelflł: " sd1ronlsku są bardziej 
naszym mle~e odi- p. Marta Romaniuk I Zona WieluO$Z (grzeJniki oleJowe), pp niż skromne, Jednak 
rolowane rru'eJsce dla Boguslawa I Wleslaw Borowcowie (kuchenka oraz drobne · musi ono funkcjooo

naprawy), p. Jan Skokowskl oraz pp Janina f Józef Hulna-
nIechdanych zwierząt ,'elowie (meble). Slowa podziękowania skierowane są . wać. Pani Śniadecka, 
trwały jut cxł dłut- rownlet do: ks. Mariana Kopko, pp Wallcklch. pali z PUH my~ląc o przyszłOŚd 
szego czasu. Prs~,:~ u~sl~llc~~~h~II~~retl:r~~ :M:\~Jy~r~~~~~I~ret tego miejsca, nie 

-!stnumfe takie- slo isk w hali targowej za doslarczanie karmy dla zwierząt ukrywa rozgorycze-
go miejsca było I jest oraz kwestowanie na rzecz schroniska: lek. weter. Gerar- nla: - Nasze roz-
k ( f, ' Wf dowl Markiewiczowi - za często oleodulatne leczenie bod wf fe b 

on eczno Clą· - zwierząt listę dobroczyńc6w uzupełniaJą: kierownictwo I c ,. o e ar-
dat to po tlo~ci zwle- personel sklepu .Mledziak", •• lucyna WłodarczYk, Danu- dziej przekraczajq 
rrqt zarówno przy- ta Jankowlak, Sklep mięsny •. Katarzyny Jankowiak, klł- przycbody. Dlatego 
wożonycb jak t czę- rownlctwo p6łinternatów przy SP 1 I SP •• pp BaJusowie. jesteśmy tak wdzięcz
sto nr.Arzucanw·b do IIrzedszkole nr 3, pracownic. slIóllti .Cuprum", kler. mle- ni za każd" hrYt>law 

}"J'4 J- czarni p. Toporowska, II. Pawelklewicz z Glouowa. p. Kry- J Y'-~J' 
schroniska. - poWie- styna Grzelczak z lubina. pp Alicja I Zbigniew Samko wie dobrej woli ze strony 
dziala Krystyna Śnia- oraz p. Urszula Adamowska z lubina. To dzięki postawił ludzi. Dziękujemy za 
decka - Na poczqt- takich ludzi, I wielu Innych. motllwe bylo utrzymanie ,chra- już t prosimy o je
.... ,~t"~ kI da niski - m. In. zakUli karm, I opIacenie grzewozq CzY s~cz,e. Dziękll'fe~':y ..... WS%J!J '<V U ,a - leczenie zwlerząl ~ .... ... 
ło się dobr.z:e. Ale nie również I tym, którzy 
trwało to zbyt długo. Problemy powstały po usilnie kwestionujq potrzebę istnienia scbro-
ukazaniu się w GP artyktth~ na temat scbro- niska pomniejszajqc j680 rolę t nasze zna-
niska. Nagle okazało się, że jest zbyteczne, czenie szkalujqc nas. Szkoda tylko, że wa/-
źle prowad:rone ttp. Nie ulega jedllak wqt- ka ta jest nier6wna, bo zaprawiona Intrygą 
plfwości, że jest ono bard:ro potrzebne. Zwie- i paszkwilem. Przyniosło 10 wiele szkód, mówię 
rzęta SIł zdrowe, nikt icb nie usypia. CzęstO 10 z pełnq odpowiedzialr/Ościq za słowo. Za 
przywozi je Straż Miejska lub sq podrzuca- namiprzemawlajqfakty- berdomnymzwle-
ne, zdarra się, że w sposób bard:ro brutalny. rzętom potrzebne jest scbronisko, a spole-
A my musimy je przyjqt zgodnie z zasada- czetistzlJU laka działa/nośt. 
mt jakimi kieruje się Towarzysrwo Opieki Inni pracownicy odeszli, kiedy nie było 
nad Zwierzętami. Niektórzy my/nie pojmujq z czego placić. Zostaly zwierzęta, które ClU-
ideę jego działalności. Nie czujq się odpo- ją się tu jak w domu I wcląt Im przybywa. 
wfedzialni za posiadane zwierzę. Roznly- Do osiągnięć należy niewątpliwie zaliczyć 
ś/ajq się t cbcą pozbyt clężam. fakt, Iż 41 zwierząt znalazło nowych wła~d-

Zdarza się, It do smronlska trafiają rów- deI!. To duty sukces. 
n1et psy ze wsI. Obecnie jest ich 20, w tym Problem schroniska pozostaje nadal otwar-
siedem szczeniąt. Kotów Jest SO(!). Ich nikt ty. Co będzie dalej? Z jednej strony - nie 
raczej nie chce. ulega wątpliwOŚd, te jest ono bardzo po-

Najwa:tnJe/szym probłemem są jednak trzebne, a z drugiej - jak długo wytrzyma 
pieniądze, a w aśdwie Ich brak. W tej chwili w takich warunkach? 
istnienie schroniska Jest wyłączną zasługą Urs:nda Romaniuk-Kowalska 
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W Jednym z poprzednich nume
rów GP pisaliśmy o działalności KRUS
u. Teraz oddajemy głos samym zain
teresowanym. Co sądzą o Rolniczej 
Kasie Ubezpieczeń Rolniczych i w Jaki 
sposób oceniają Jej funkcjonowanie. 

Okazuje się, iż wiedza na temat 
KRUS-u nie jest zbyt rozpowszech
niona. Wielu zapytanych w ogóle 
nie wiedziało o istnieniu takiej pla
cówki. inn1 .. cośft słyszeli. Natomiast 
cI, którzy korzystają z krusowskich 
śwIadczeń - przeważnie były to ko
biety pobierające renty rolnicze -
twierdzili, iż nie mają bezpośrednie
go kontaktu z Kasą. Otrzymują na
leżne im świadczenia i na tym ko
niec. 

Sanatoria. rehabilitacja? Tak - po
wiedziała starsza kobieta na rencie
pani doktór m6wila., że przydałoby się 
pojechać do sanatorium. Po pięćdziesię
ciu 1atachciężkięj pracy w gospodarstwie 
wszystko" nawala". Trzeba. się leczyć. 
a1eJakJechać do sa.natortwn. to też ko
sznge, a tu węgiel trzeba. kupić i ZOl' 'sze 
znqjdzie się cOO l..VCltnJi#szego. 

Jest to chyba typowa mentalność 
ludzi ze wsi. Przez całe tycie pracowa
lI .. świątek-plątekM , nie było czasu na 
wyjazdy - bo co z gospodarstwem no 
i to przecież kosznye, a pienfędzy nig
dy nie byw na wsi za wiele. 

Teraz sytuacja przedstawia się tro
chę Inaczej. Rozwój przemysłu roie
dzlow go odegrał największą rolę w 
zmianie struktury wsi. W efekcie go
spodarstwazaczęły ftkurczyć

ft 

się. nie
którzy pozbywali się ziemi, inni wkro
czyli w wiek emerytalny lub ze wzglę
du na stan zdrowia nIe byli w stanie 
dłut.ej pracować. Prawdziwych rolni
ków. żyjących tylko z dochodów z go
spodarstwa zostało zatem w gminie 
bardzo niewielu. 

Jeden z rolników. który przez k11-
ka lat podlegał KRUS-owi ocenia dzia
łalnoŚĆ placówki ogólnie Jaką zada
walaJącą choć zdanały się i niedocią
gnięcia. Zaliczył do nich na przykład 
nledoInformowanie w sprawie wypła
cania należności dla dziecka specJal
nej troski. KRUS wychodzi z załot.c
nla, t.e rolnicy pow1nnl sami dowtady
wa' się jakie świadczenia 1m przysłu
gują, ci z kolei nie zawsze potrafią 
.. wyszperać" odpowiednie przepisy. Z 
zadowoleniem przyjęli na przykład 
moUlwość rozłot.enia na raty składek. 
To duże udogodnienie, bo wiadomo 
przecież. t.e w rolnictwie przychody 
uzależnione są od tego, co 1 kiedy się 
sprzeda. 

U.K. 



Z GUZlc, drogą przez las, wędrujemy nie. Brakowalo sprzętu rolniczego. Potem łączyła wspólna zabawa pozwalając choć na 
dalej do wsi wysuniętel najbardziej na p6ł- moma Już było kupić krowę, kosztowała chwUę oderwać się od codziennych spraw. 
noć gmJny Polkowice. Zuków - mała wicl wówczas 5 tys. zJolYch, za konia natomiast Około roku 1960 zniknął ostatecznIe z 
ze ~aną lasu w tle. trzeba było zapłacić 7, 5 tysiąca z1. I spłacać żukowskiego parku piękny pałac. Do tego 

Za czas6w nIemieckicb... go zbożem. czasu słutył mieszkańcom wsi do urządza-
... nazwa wsi brzmlaJa Zukau i w przeci- W 1948 roku zrobiono we wsi SWiatlo. nla zabaw, weseł I spotkań. Wiele cennych 

wieństwie do poprzednldl rue zmieniała się Wodę mieszkańcy brali ze studni mieszczą- przedmiotów I ozd6b powynoszono przed 
na przestrzeni łat. Wracając do tamtych lat cej się w piwnicy po dawnym zajetdz1e. rozbiórką. Budynek stopniowo niszczał, aż 
nJe będz1e przesadą tw erdzenie, Iż była to Czę~ć wsi przez dlugl czas korzystał ' z i j. do zupełnej likwidacji. Cegła - jak mówią 
wicl samowystarczalna'4 jrrudno sobie dz~ Około roku 1950 zlikwidowan,9 fł I:) mieszkańcy - poszła prawdopodobnie na 
wyobrazlć, by we vi I Uczącej niespełna 3<J wełny drzewnej, a maszyny I ono. budowę domu dla ... kogoś tam.jak to często 
domów znajdo'tW1Q Słę"ta leIO'"'rZerfi1i 1- lltpmJast W~$tk1=y nC1W'U <lzia- Ul/My fJJiftJało. era~zo :I po nim ~lad w 
nlków oprócz ygi Wł~ kJa~. r~ po y..PIOię. i zy te~p'<\cząt- ",-posb Pie\Vlelkleg ~ _ nla. Tylko d, 
A jednak byli 'jYfe , sze c, kpwa, KU, zosia.J p /tern,>:: I ństwowlo . Pracowa!\ którzy wl dzą tdzi on stał potrafią teraz 
hydraulik, ma~a I budowni On'! też do 1971 1'01< obstu ąc zar6 o wlcl Jak) l W: kata mfęjsce. u~ m żał pałacu, do 
m1eU z1emię, Z < aJ( eszkańcy praco- o olicę •• N e et y " ~ za ad u (ególl dz~ go Wtfl n:l ą. 
wali u bauera u. 12 aj:iq,ęgo wizystkJe grun~.· szCU!ruu-'fYny złY, na złom, r ~ ppl wielato mdz1eslątych prowa-
we wsI. Rolri o:::.maYWlCMtlne p kryc - eb~e' QlS si lon. - dzon y, w i'ii!ejs. wej ~wletJicy, kursy 
nie więc nie lstn1aJo. Bauer miał "lokomo15 - gl mlyn, przy stawie, był mały, a zapotrze- dla gospodyń wiejskich (mJędzy Innymi ha-
lę' - była lo maszyna parowa na kołach - bowanle na mąkę malało, dlatego po wyje t- fciarskl, pieczenia ł gotowania). Cieszyły się 

do dężkich prac polowych dzie w~dciela zostal zamknięty. Natomiast one dutym zainteresowaniem. R6wnocze-
do orania czy mlócenia. Po trzed - prywatny - pracował do 1975 ~nie IstniaJ punkt biblioteczny zaopatrując, 
wywieziona ze wsi. roku, kiedy to został sprzedany. Nowy na- przede wszystkim mlodzleż, w podstawowe 

Tradycyjnie już były dwie restauracje 
(Jedna z nich, z zajazdem, nosila nazwę 
.Erlca Ciesielska', choć Niemka, do której 
naletala nJe miala nic wspólnego z polskim 
pochodzeniem), piekarnia, masarnia, mle
czarnIa, sklep rybny oraz trzy mlyny. Pierw
szy na początku wsi, pod lasem, z okazalą 
willą, w której mieszkał włakiclel I jego 
pracownicy. Drugi - w ~rodku wsi, za sta
wem I trzed wreszcie na samym końcu w 
pewnej odJeglośc.l od reszty zabudowań. Były 
to mJyny wodne, ale wyposażone dodatko
wo w energię elektryczną, na wypadek awa
rii. Stąd też czę~ wsi (położona blItej pała
cu I gospodarstwa bauera) miała oSWietle
nie, ponadto była skanalizowana. 

W parku stal piękny paJac. Na balko
nach wokół tarasu kwidy klomby pełne rót
Dorodnych kwiatów. Jego ostatni włakide
le op~dll pałac Jeszcze podczas wojny. 

Przed ówczesnym Zukau (od strony 
Guzie) w sporej odleglo~ od wsi, znajdo
wała się fabryka wiórów drzewnych (tzw. 
wełny drzewnej), a na przedwko - le~nlc
two. Drewniany budynek stoi do dzK 

Pierwsi osadlltcy ... 
... przyjechaJl do Zukowa w 1946 roku z 

lubelskiego. Potem napływali następni, z 
m:tnych stron, między Innymi z Podola w 
maju 1947 I Lemkowie podczas akcji .W". 
We wsi zostało jeszcze kilka rodzin niemiec
kich. OstalecznJe opWdły wicl w grudniu 
1946 roku wywiezione przez żołnierzy poł
sklch do GWizdanowa, skąd podągami wy
ruszyły do Niemiec. 

Wlcl nie była zbyt zniszczona po woj
~e, ale przybysze zastali Ją niemal pustą. W 
ruektorych domach nie było nawet mebli. 

Początki były, jak wszędzie, trudne. Ziemie 
nie należały tu ł nie należą do najłepszych. 
a, kt6rzy przywletJl ze sobą zwierzęta mieJl 
łatwiejszy stan. Inni ciężko pracowaU, uty
waJąc wołów do prac w polu. Koszono 
sierp mi I kosami, ziemniaki sadzono ręcz-

bywca nie wznowił działałno~d zajmując się książkI. Nawet potem, gdy bl"JkowaJo ~rod-
rolnictwem. ków na przecilużenie dzierżawy-najmu loka-

Pierwszy sklep powstał w Żukowie w lu, punkt dzlalałjeszcze przez blisko rok, aż 
1951 roku i z krótkimi przerwami czynny do zupełnej likwidacjI. 
jest do dili. Micld się w budynku gdz1e Teraz wła~wle niewiele dzieje się we 
kiedy~ był sklep rybny. wsL Każdy zajęty jest swoimi sprawami. Naj-

Ludzie, choć przybywali z rómych stron częściej spędza czas w domu, a i tak zawsze 
przywożąc ze sobą odmienne obyczaje l go brakuje. Kiedyi było może trudniej, ale 
tradycje, tu stawali się jednolitą spoleczno- ludzie zbiera/{ się, by wspólnie spędzit czas, 
ŚCią. Pierwsze lata po osiedleniu pomimo czuli taką potrzebę. Dziś są telewizory, wt-
dężklej pracy to również czas wzajemnego dea, tele/ony I samocbody- łatwiejszy kon-
poznawania nowych zwyczajów. Do dzM takt ze światem, a każdy taki zagoniony". 
jeszcze w pamięd mieszkańców Żukowa Obecnie rolników można zliczyć na pal-
pozostaly tamte spotkania - wspólne ~pie- caro Jednej ręki. Trzech hoduje krowy (naj-
wanle I rozmowy. To bardzo zbliża lo ludz1. więcej, bo około 20 sztuk ma pan Szopa), 
Starsi gospodarzyli na roli, mlodsl szukali poza tym - ~wlnie. Uprawia się głównie 
pracy poza nią - w zakładach pracy, w zboże. 
młynie. ...-------:----------, 

- Było ciężko - powiedziała jedna z 
mieszkanek wsi - bardzo ciężko, zwła
szcza w okresie gdy trzeba było oddawat 
obowiązkowe dostawy. To, co zebrano z pola 
szło na plan. Za nte wykonanie go groziły 
surowe kary, z więzieniem włącznie. A ceny 
palfsrwowe z obowiązkowej dostawy były gro
szowe w porównaniu do tych ponad plan. 
Ale kto je osiągał skoro ledwie starczało na 
plan? Trzeba było dorabiat. 

W okresie kolektyWizacji wsi Oata so
te) kilku rolników z Żukowa przyłączyło się, 
wraz z całymi gospodarstwami, do Spół
dzielni Produkcyjnej w Komornikach. In
nych agitowano, w domach i na zebraruach. 
Do dzl~ pamiętają jeszcze nocne zebrania w 
Komornikach, gdzie agitatorzy przekonywa
li ich do zaplsarua się. Opornych prześlado
wano grożąc r6mymi konsekwencjami, ale 
nie na wiele sIę to zdało. 

Pó:tniej, gdy w Kąmomikach dzlałał PGR, 
czę~ mieszkańców Zukowa najmowała się 
do sezonowych prac polowych. W len spo
sób można było dorobić trochę. 

We wsi natomiast nigdy nie było szko
ły. Początkowo dzlecljetdzily do Moskorzy
na, potem kołejno do Polkowic I Rudnej. 
Teraz - mJodsze uczą się w Tamówku, 
starsze zaś w Polkowicach. Dojeżdąją auto
busami szkolnymi. 

tycie ImUuraltle 
wsi ożywiło się pod koniec lat pięćdziesią
tych l na początku szclćdz1eslątych za spra
wą ludowego zespołu artystycznego prowa- . 
dzonego przez instruktorkę. Repertuar ze
społu obejmował występy muzyczne (pio
senki) oraz teatralne. W przedstawieniach 
braJo udział około 20 osób. Ten czas wspo
minany jest z dużym sentymentem. Ludzi 

s 

Wlcl, za Niemców, .czysta i zadbana" 
- Jak wspominają najstarsl Jej mieszkańcy 
- teraz przedstawia się trochę Inaczej. Są 
ładne, zagospodarowane obej~a. ale są też 
l zniszczone jakby od wojny czas stanął dla 
nich w miejscu. 

Skutki dzlałalno~ przemysIowej dotar
ły również i do Żukowa. Zastal on zaliczony 
do terenów objętych szkodami górniczymi 
- pękają ~any, sypią się tynki. Domy będą 
zatem wzmacniane i odnawiane, ale jeszcze 
trochę potrwa zanim ekipy remontowe wja
dą do wsI. 

~-.-..",,,,, 

Urszula Romantuk-Kowalska 
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ul . ., Wielka ... ., ze str. 1 
KorOOclel- Sądzę, te przy większym zaan
gażowaniu poszczególnych gmin imprezy 
tego typu przyczynią się do zintegrowania 
naszego Związku. Jestem przekonany, że 
każdy następny festyn cieszyć się będzie 
większym zainteresowaniem i zadowoleniem 
jego uczestników. Podczas najblitszego Wal
nego Zgromadzenia Związku Gmin rozma
wiać będziemy o jego budżecie. Podsumuje
my również pierwszy festyn, wyciągniemy 
wnioski z ewentualnych potknięć, po czym 
wpisując go na stałe do kalendarza imprez 
gminnych okreSllmy kolejne~o gospodana i 
organizatora 11 Festynu M1ędzygrninnego. 

Po meczu nadszedł czas na część arty
styczną. .W dużej mierze chodzilo nam o 
to, aby taką Imprezę zorganizować we wła
snym gronie - informuje Grzegorz Przybce
kI - mogl~my oczywlkle klągnąć do Po
lkowlc Ja~ sławę. Wolel~my jednak nasze 
lokalne zespoły. 

PfZez kolejne godziny publiczność ba
wiły różnego rodzaju grupy, począwszy od 
zespołu dziecięcego z Polkowic, aż do gra
jących reagge The Bameys z Choclanowa. 

W przerwach między występami odby
ło się wręczenie pucharu I dyplomów, a 
także losowanie clekawych nagród, które 
wywołało w$ród posiadaczy kuponów ogól
ne poruszenie, gdyż praktycznie co czwarty 
los kupiony podczas programu wygrywaj. 

Wielkim zaskoczeniem dla wszystkich 
był pokaz szrucznych ognJ .• Nle miał być 

(]ean Up , 

Już po raz drugi Po/kowlczatlie dołq
czq do mieszkańców całej Ziemi. Przez 
trzy dni, 0016 do18 wrześ'lia będzie InlJa
lo wie/kle . Sprzqtanie Świata ". 

ŚWIATOWE 
PORZĄDKI 

Pomysł całej akcji narodzil się w Au
stralii w 1989. Wpadł na niego specjalista od 
renowacji zabytków architektury I pasjonat 
teglarstwa Ian Kleran, podczas swojego sa
motnego rejsu dookoła naszego globu, gdy 
oglądał zanieczyszczone plate, porty I nadbrL.e
ta. Najpierw, wraz z przyjaclółmi zorganizo
wał sprzątanie zatoki Sydney. W rezultacie 
8 stycznia 1989 roku 40.000 ochotników 
zebrało ponad 5000 ton $miecl czyszcząc 
brzegi I plaże. 

długi - pOWiedział burmistrz Andrzej PiIl
mon - raczej krótki ale efektowny.· Rzeczy
wl$cle trwał zaledwie sze$ć minut, ale wi
dzowie oglądali go z zapartym tchem, wy
dając okrzyki rado$ci I bijąc brawo. 

Sukces akcji był nadzwyczajny. W rok 
p6:tnlej sprzątano już calą Australię, a w 
1993 Program Ochrony Srodowiska Natural
nego Narodów Zjednoczonych wraz z orga
nizacją .Sprzątanle Australii" zorganizowały 
wsp6lnie Dzień Sprzątania Swlata. 

IDEAAKQI 
Ideą sprzątania jest oczyszczanie przez 

ochotników najbardziej zanieczyszczonych 
miejsc, które ludzie najczę$cleJ odwiedzają 
np. parków, plaż, dróg publicznych ze ~rnied 
i odpadów. Zebrane przez nich $miecl po
winny być wła$clwle zmagazynowane I prze
robione. 

W dużej mierze chodzi również o to aby 
sami mieszkańcy zdali sobie sprawę jak dużo 
pozostawiają $mied po sobie I aby, zanim 
wyrzucą puszkę po piwie, czy papierek po 
cukierku pomy~eli o zanieczyszczaniu Ziemi. 

Celem akcji Sprz.ątanie Świata jest: 
• zgromadzenie ludzi ze wszystkich za
kątków $wlata wokół prostej metody popra
wienia stanu ich $rodowlska naturalnego; 

• dzielenie się informacjami i do$wlad
czenlami zdobytymi w poprzednich akcjach; 
• zwrócenie uwagi międzynarodowych 

$rodków przekazu, rządów, Srodowisk prze
mysłowych I władz lokalnych na problemy 
$rodowiska, a zwłaszcza na konieczność ogra
niczenia ilo~cl odpadów, ich składowania I 
przetwarzania . 

..sprzątanie Świata - Polska '94" 
Była to pierwsza, zakrojona na tak po

tężną skalę, akcja tego typu w naszym kraju. 
Zgromadziła 2 miliony ochotników w całej 
Polsce. Sprzątaly przede wszystkim dzieci I 
młodzież. Do akcji przyłączy się również 
nacllclnictwa, zakłady pracy, straż pożarna, 
organizacje srudenckie, kluby ekologiczne, 
płetwonurków, wędkarzy I kajakarzy. Sprzą
tano wszystko i wszędzie. W rezultacie ucze
stnicy akcji wysprzątali ulice, przystanki, rowy, 
pobocza, $cIeżkl zdrowia, skwery, ogrody 
dzialkowe, rezerwaty przyrody, obiekty za
bytkowe, jeziora, lasy czy utajone wysypi
ska Srnieci. 
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Na koniec programu wystąpila grupa di
sco polo z Soblna bawiąc ludzi do p6tnych 
godzin nocnych. Tak zakończył się pierwszy 
Turniej M1ędzygrninny, którego organizatorem 
był Związek Gmin Zaglębia Miedziowego. 

( oro) 

Akcja przyniosła także korzy$cl mate
rialne np. uczniowie z jednej ze szkól za 
sprzedaż szkła I butelek dostali 3,5 mln 
starych złotych, Inna szkoła ze sprzedaży 
złomu, makularury I butelek zebrała 5,6 mln 
starych złotych. 

POLKOWICE 
W tym roku patronem .Sprzątania Swia

ta-Polska'9," jest w naszym mle$de Urząd 
Gminy. On też koordynuje wszelkle dzJaJa
nla, takle jak przydziaJ miejsc do sprzątania, 
czy dostarczenie worków na $miecl I Ich 
wywóz. W akcji zapowledzlaJy udział wszy
stkie szkoły z naszej gminy oraz Przedszkole 
Miejskie nr 4. W zeszłym roku sprzątały 
wszystkie polkowickie szkoły i szkola z Ję
drzychowa . 

.,Mieszkańcy caJego naszeg~ miasta co 
miesiąc wyrzucają ok 25 000 m odpadów. 
W ubiegłym roku wszystklm uczestnikom 
akcji tzn. szkole z Jędrzychowa I wszystkim 
polkowicklm szkolom, udało się zebrać około 
56 m3 $mieci. - mówi Grzegorz Kowalski z 
Przedsiębiorstwa Gospodarki Miejskiej od
powiedzialny za wywóz $mlecl z akcji -
Teraz spodziewamy się więcej odpadów, 
ma być po prostu więcej uczestników. Dła
tego też przygotowall$my 600 worków I 
mamy zamiar jeszcze trochę dokupiC 

GDlJE SPRZĄTAĆ 
Moje pięclo-, szclclolatkl jadą do lasu -

mówi dyrektor przedszkola nr 4 Zofia Gra
bowska - czterolatkI będą sprzątaly pobli
skie oSiedłe, a trzylatki ogród przedszkolny. 
Chodzi o to, aby ci mali ludzie bawiąc się, 
mogli się jeszcze czego$ nauczyć. 

Z reguły, szkoły otrzymały teren w SWO
Im sąsiedzrwie - mówi koordynator caJej 
akcji Joanna Jakubów - ale nie jest to sZtyW
na zasada. W gruncle rzeczy to w naszym 
mlekle nie ma gdzie sprzątać - dodaje - za 
każdy kawalek Polkowic odpowiada okre
$lona firma. Chodzi raczej o wyrobienie w 
tych m10dych ludziach pewnej postawy, która 
w przyszłOOcl zaowocuje". 
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W dzisiejszym odcinku naszego cyklu prezentujemy Państwu Zofię Grabowską dyr~ktora MIejskiego 
Przedszkola nr 4 z którą rozmawia Adam Orczykowskl. 

PO GODZINACH 

Przedszkolanka z wojenną pasją 
nlmy, Kt6re lubi Pani oglądaD 
To nietypowe Jak dla kobiety. ale lubię 

filmy wojenne. W Jednej z wypożyczalni ka
set video dąsie pytałam o nowości z tego 
gatunku. Pewnego raz wchodzę. a pan Jut z 
daleka mówi. te specjalnie dla mojego męta 
odlotył nowy wojenny film. Głupio mi się 
zrobIlo ale Jut nie tłumaczyłam. te to dla 
mnie. 

Z JakIego okresu ~ to fllmy? 
Najchętnlej oglądam te z czasów ostat

nieJ wojny światoweJ. z Korei czy z Wietna
mu. tet ale mnieJ. Natomiast z Drugiej WoJ
ny Światowej uwielbiam. 

Kt6ry najb.udzJeJ? 
. Most na rzece Kwal" z tą charaktery

styczną ścletką dzwlękowym. 

Dlaczego alkurat Druga WoJn. ~wlato
W<l? 

W ogóle Interesuje mnle hlstoria. Wte
dy kiedy rozpoczynałam naukę w liceum. 
historia. której nas uczono nie byla do 
końca jasna. W podręcznikach nJe bylo 
nawet wzmianki na temat takich faktów 
Jak pakt Ribbentrop-Molotow czy Osta
szk6w. Dopiero później to wszystko za
częło wychodzić na Jaw I w rezultade 
pewne w!czy zaczęlam wldzjeć Inaczej. 

Jest Pani harcerzem? 
Tak. Teraz jednak poświęcam tym spra

wom mniej czasu. Choć pod koniec wrze
śnia jadę wraz z reprezentacją naszego 
hufca na Tumlej Komend do Środy Ślą
skieJ. Taki tumlej to wspaniala sprawa. W 
ubiegłym roku przyJechalo mnóstwo lu
dzi z czterech województw. 

Co t.un robiliście? 
Ostatnio trzeba bylo wykazać się nie 

tylko w konkurencjach sprawnościowych 
ale I w znajomości h1storll harcerstwa oraz 
busslnesu. Jedną z konkurencji byla gra 
na gle!dzje. 

W czym PanI byłól najlepsu1 
W metodyce. Ulotylam, jak mówili. re

welacyjny konspekt, który obejmowal zdo
bYWanle sprawności przez zuchów. Co prawda 
zawsze zajmowalam się harcerzamI. ale z 
racji wykonywanego zawodu poszlo mi nie
tle. Dostaliśmy największą iloŚĆ punktów. 

I Jak wypadl1ścle w og6łneJ klasy
flhcJI? 

Na kllkadzjesląt hufców chorągwi wro
dawskleJ zajęliśmy ósme mieJsce. Byloby le
pieJ ale przyjechaliśmy dopiero w sobotę 
rano a w piątek byla gra na g ieldzje I w ten 
sposób stradliśmy dutą 1I0ść punktów. 

NajśmiesznieJsza hIstoria z obozu har
cerskiego ~ Pani pamlętól? 

Wraz z moją drużyną miałam slu!bę na 
terenie obozu I Jeden z moich starszych chlop
cf)w próbowal przepchać czy odetkaĆ szam
bo. Uznalam, U! mu to strasznie wolno ldzje. 
WZIęłam więc od niego ten kij i sama stanę-

lam nad szambem. Tak byłam zaangatowa
na w tą pracę, U! o mały wlos wpadlabym do 
środka. Na szczęście zawislam na ocembro
waniu. 

Jak to się skończyło? 
Dzledom udalo się mnie wydąsnąĆ, ale 

Jeszcze dlugo nie dawali mi spokoju. śmIe
Jąc slę, te zabawIalam się w szambonurka. 

Ob6z harcerski, kt6ry Pani naJb.v
dzJeJ zapamiętała? 

Wszystkie byly specyficzne. Pamiętam 
Jednak obóz z 1981 roku. To był trzecl tur
nus, w sierpniu. Byliśmy rozbld okolo 40 
kilometrów od Gdańska. Je:tdzlllśmy nawet 
wtedy do tej stoczni gdzle strajkowal Walę
sa, ale najbardZIej utkwIla mi w pamlęd wi
zyta w kinie. Byliśmy wtedy w Gdańsku na 
calodniowej wydeczce I wybraliśmy się do 
kina. wraz z piętnastoosobową drutyną har-

a!rzy starszych. Trafiliśmy wtedy akurat na 
premierę filmu Andrzeja Wajdy .CzJowlek z 
u!laza·. Pamiętam reakcję ludzl. byla niesa
mowita. Podczas seansu ludzle wstawalI z 
miejsc. plakall. klaskall- coś nIe do opisania. 
Wtedy tet pierwszy raz w tydu wldzlałam 
jak film dostal owację na stojąco. 

Jest PanI teru dyrektorem pn:edszkolól. 
O JakIm zawodzJe marzył<l Pani lD<l}ąc 
pIęt. siedem lat? 

Chdalam byĆ policjantką. Konkretnie ofl
a!rem śledczym. 

Dlaczego ilkurat taki wyb6r? 
Chyba przez moje starsze rodzeństwo. 

Jestem najmlodsza. mam dwie starsze sio
stry. One to wlaśnle, kiedy dorastały czytały 
rómego rodzaju kl)'mlnaly, a Ja z nimI. Wszy
stko przez te kslątkł. 

Jakle ks~ opr6cz kryminałów Pani 
czyta? 

Teraz Jut za kryminałami nie przepa
dam. Wolę powieści . , 

Melodramaty? 
Nie, tadnych takich babskich kslą1ek. 

Choć Jestem osobą wrażliwą I zdarza mi się 
UIonlt lezkę na nlmle, gdzje dzleJe się ko
muś jakaś krzywda, to jednak nie lubię tego 
typu kslą1ek. Wolę powieści hIstoryczne I 
biografie. Ostatnio na przykład prz.eczytalam 
biografię jednej z bardzleJ sławnych amel)'
kańsklch poetek tyjących na przelomle wie
ków. 

Gdyby tak się zdarzyło, te w Polkowl-
c.ach wynalazł by kto' wehIkuł czasu? 

WsiadIabym. 
I gdzJe ch~ by sIę PanI m.leU? 
W starotytnej Grecji. ChcIalabym zoba-

czyĆ Jak dokladnle wyglądało ich tyde. kul
tura, religia. 5Zkolnlctwo w tym okresie oraz 
obejrzeć te wspaniale budowle antyczne. 

Klm czuje sIę pani bardzIeJ. nau
czydelem czy dyrektorem? 

Chyba bardzlej nauczydelem. Pomi
mo. te pracuję z dzlećml tylko oslem 
godzin tygodnIowo. To niesamowite ob
serwować Jak przychodzą do nas. takle 
male wspaniale trzylatki I Jak tutaj się 
rozwiJają. wykonują swoje pierwsze pra
a!, coraz więcej mówią, zaczynają rozu
mleć otaczający Ich świat I w końcu Idą 
do szkoły. Dzled potrat1ą się za to co dla 
nich robimy nlesamowlde odwdzlęczyĆ. 

Jaka była PanJ pierwsza mllośl? 
To bylo Jeszcze w podstawówa!. Ko

lega z klasy. jeden z lepszych uczniów. 
Mial na Imię Rysiu. 

Jak przebIegalo to burzliwe uczu
cle1 

Pan ,Iętam. mleszkal~my po sąsiedz
ku. Razem odrabialiśmy zadania domo
we. a po lekcjach odprowadzał mnie do 

. domu I nosll teczkę. 

Czy był Pani Ideałem mę1czymy? 
Podoba mi slę Sylwester Stallone. choć 

nlgdy nie przypuszczała bym. te Jest taki 
niski. MoIm Ideałem Jednak jest blondyn o 
ladnej sylweta!, inteligentny z odrobiną opty
mizmu. Koniecznie bez brzucha. 

Jak Pani naJ,hętnleJ wypoczywa na 
waka'Jach? 

lubię odpoczywat czynnie. Grać w pli
kę, biegać, pływać. to mi się podoba. Od 
kilku lat wraz z rodzlną Jetd.zlmy nad Jezioro, 
mój mąt jest manIakIem wędkowanla. 

APólDJ1 
Ja tego nie znoszę I kiedy jut Jesteśmy 

nad Jeziorem to on lowl a Ja sIę opalam. 
czytam kslątkl I gram w siatkówkę. 

Co ch~ by Pani Jeszcze zobaczył? 
Grecję .. . chOĆ egipskIe piramidy, zawsze 

mnie Interesowały I tet chcIalabym Je obeJ
rzeć. 

DzIękuJę za rozmowę. 
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Niniejszym informujemy, że firma "ESKORTA" Spółka z 0.0. w Lubinie, 
ul. M. Skłodowskiej-Curie 182 świadczy usługi ochroniarskie w zakresie: 

zabezpieczeń mieszkań przed włamaniem, pożarem i zalaniem, 
zabezpieczeń posesji i całych osiedli domków jednorodzinnych, 
monitorowanie alarmów przez stację monitorującą z pełną obsługą 
ochrony fizycznej przez brygady interwencyjne, 
zabezpieczeń garaży i całych kompleksów garażowych, 
zabezpieczeń sklepów, magazynów oraz parkingów i innych terenów 
otwartych. 

Posiadamy niezbędny sprzęt i wyposażenie techniczne to jest broń 
palną, profesjonalne pojazdy przystosowane do przewozu wartości, nieza
wodne środki łączności. 

Nasza działalność jest ubezpieczona. 

Polecamy nasze usługi. Świadczymy je profesjonalnie i rzetelnie. 
Ceny naszych usług zawsze negocjujemy. 

OG10SZENIA DROBNE 
• Fryzjerstwo damskJe - usJuga na telefon 

u kllenta. Joanna Ochocka, Polkowice ul. 
Miedziana 9/10, tel. 45-18-14. 

• Tanio sprzedam utywany dywan we
łniany o rozmiarach 3"4 m w kolorze zielo
nym. Sprzedam lodówkę Polar 284 (oddziel
ny zamratalnJk) oraz wersalkę używaną. Wia
domOOć: Po!kowlce, Lipowa 20/ 9. 

• Czyszczenie dywanów, wykładzin I ta
picerki, Jerzy ZimakJewicz. Polkowice, ul. 
Skalników 79/5, tel. 45-07-52. 

• Sprzedam Motorolę typ Assodate 2000, 
niekomplerną. Informacje: tel. 47-94-82 

KUPON OGŁOSZENIOWY -: 
Jeteli chcesz zamle.klć swoje ogłosze

nie na lamach Gazety Polkowlcklej w rubry
ce .Ogłoszenla drobne", wypełnij czytelnie 
dutymi lIteraml ten kupon i prze5lij bądt 
dostarcz osobl5c1e na adres redakcji Gazety 
PolkoWIeklej, lIl. Górna 3/3, 59-320 Polko
wice. Ogłoszenie jest bezpłatne. 
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Na seminarium zaprezentowane zostaną następujące zagadnienia: 
1. Procedura ubiegania się o limit zatrudnienia w Niemczech 
2. Zmiany w rozporząsizeniu Rady Ministrów dotyczących przYdzie-

lania Iimit6w ~ 

3. Prawny status polsl<Iej firmy w Niemczech 
4. Obowiązki polskiego i niemieckiego pracodawcy w Niemczech 
5. Nowa taIyfa celna - podstawowe zmiany ważne dla firm budow

lanych " ,« 
6. Zanim wyjdziesi na kontrakt - ' podstawowe wskazówki 

.,._, ,.~, w. ' 

Seminańum odbędzie się 29 września 1995 roku w godzinach 
!:i: ~ 

9.00-1 S 00 w Ratuszu w Polkowicach. Koszt uczestnictwa w semi-
narium wynosi 50 zł . 

~ ;::':>: 1:'$ _ , :. 

O~oby zaintereso~ane prosimy o kontakt z POlkowickim Inkubato
rem Przedsiębiorczo~d pod nr tel. 45-00-49 wew. 1 ts, 159. 

, .. ,. i. }. ,. " .. , h , ". 

"' . v •• ,. Wszystklch'zalnteresowanych 
,,:. serdecznJe zapraszamy!!1 
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Nowo uruchomiony 
Oddział Cuprum-Banku S.A. 
w Polkowicach zaprasza: 
Kompletna oferta usług bankowych dla 
osób fizycznych i podmiotów gospodarczych 

9 . 
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Władze Polkowic ole muszą sięgał 
po c.ak drastyczne grodki, jak np. radol z 
Nowego Jorku. Nie potrLcbne są uchwa
ły zakazujące dzieciom i ml0d7Jclywł6cze. 
we się po ulicach mlasta. Klubowe sek
cje sportowe, jak koła zainteresowań w 
szkołach i placówkach kulturalnych, zne.. 
szające młodych mles7J<.ańców wypebliają 
im wolny czas z po;iytkiem dla obydwu 
stron. 
Jednym z przykJadów jest z pewnokią 

KUŹNIA 
PILKARSKA 
Sam kledy$ był piłkarzem w jednym z 

górnośląskich klubów. Kiedy zjawił się w 
Polkowicach przez długie lata grał w miej
scowym Górniku. W tamtych latach Piotr 
Wójcik, bo o nim mowa, patrzył na ten 
problem zupełnie z innej strony. Przemie
rzając miejscowe . kleplska' obserwował mło
dych, nieporadnych podwórkowych piłka
rzy. Kiedy skończyła się jego kariera piłkar
ska postanowił stworzyć wł~nie Im odpo
wiednie warunki do treningu. 

• ObsenlJując molcb syrltJw I Icb 
f"Ówldlllków podczas zrnagarf w podwór
kową piłkę wpadłem na pomysł stwo
rzenia szkółkI, która prócz koordyna
cji rucbów I na"kl lecb,,/kl mogłaby ell
mlllOJlJał wady poslawy. I tak od maja 
ubiegłego roku wspólnie z Grzegorzem 
Kobyltem zaczęlttmy realizował nasze 
mlodzterfcze marzelIla". 

Sceptycznie do ich propozycji podcho
dzili zarówno rodzice, jak ich synowie. Dzi$ 
grupa Uczy kilkudziesięciu chłopców w wie
ku od 7-10 lat chętnie uczestniczących w 
zajęciach . Wywodzą się z rótnych grup spo
łecznych, mniej lub bardziej zamotnych ro
dzin. Skrornne datki rodziców pozwolily na 
rozpoczęcie pracy w tej .kutni" młodych 
talentów. Z upływem czasu Piotr Wójcik 
pozyskiwał sponsorów. NajWiększą pomoc 
otrzymał od swoich kolegów, byłych piłka
rzy. To dzlękl im konto ,Szkółki', utworzo
ne przy KS Górnik Polkowice, zasiłane jest 
ze składek kolegów-gómlk6w z ,polkowIc
klej" kopalni. Do grona łudzl dobrej woli 
dołączyła od pewnego czasu Zakladowa 
Komisja ,Solidarno$ć" ZG "Polkowice". O tat
nio pomoc zadeklarował wlcebunnlstrz An
drzej Pilimon. 

,Jestem przeko7lally, :te gdyby tlle 
pornoc molcb kolegów, ,,,dz1 dobrej woli 
wielu młodycb cbłopców włóczyłoby się 
bezsensowllte po ullcacb naszego mia
sta, Dzt§ wtem ju:t na pewll0, :te nasza 
praca nie poszła na manIe, I jest to Icb 
zasługa. Dztękt tym f"nd"szom jeste
Imy wstallle zaopatrzeł naszycb cbłop
ców w stroje, pliki oraz tllezbędlle przy
rządy potrzebne przy realizacji zalo
:tetr Iren/tlgowycb". 

Przyglądając się prowadzonym zajędom 
dało się zaobserwować ogromny zapał tych 
młodych adeptów piłkarstwa. Nie ukrywają, 
te jest momentami dętko, ale po powrocie 
do domu ... 

-"'Wracarn zrłlęCZotly, ale bardzo za
dowolo"y z poznalIla kolej1lycb " sztu
czek" - mówi 9-1etnł Ada$ - Mamy sporo 
ró:tnycb twlczetf, dzięki którym ma rów
nież proste plecy. Tak mi powIedztalIl 
",alna", 

- Tu poznałem ktlkufajllycb cbłopa
ków, z którymi cbclałbym ktedyl zagrał 
w Górniku - dodaje zmęczony, ale uśmiech-

Na zdjęciu: Uczestnicy szkółki piłkarskiej podczas wycieczki w Karkonoszach . 

nięty 7-letnł Krzysiek - Z mojego podwór
ka "amówlłem jeszcze dwócb kolegów, 
którzy teraz cbodzą ze milą tta te zaję
cia" 
W czasie zajęć prowadzona jest koordynacja 
ruchu, nauka technik piłkarskich oraz elimi
nowanie wad postawy. Nie przesadzę twier
dząc, te blisko 80 procent polkowlckłch 
dzled cierpi na te dolegliwo$cI. Wycho-

wankowle szkółki są pod bezpośrednią le
karsk<! opiek<!o Społecznie tego zadania podjęła 
się dr Ewa Raczyńska, kierownik miejsco
wego ZakJadu RehabilitacjI. 

- "Moja opteka t,ad tą gruJJą cbłop
ców przede wszystkim polega na prze
badatlf" Icb przynajm"lej raz w miesią
cu pod względem skolioz I wad posta
wy. NastępIIle okrellam rodzaj łwlczeń 
dla każdego z osob"a, Po jaki",t czasie 
sprawdzam efekty, I muszę powiedzteł 
Że olle są. Sądzę, że każdy rodzic r ów-
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nle:t to zaJlważa. To j est naprawdę wspa
niała r obota, którą p an Wdjclk utykolIu
je z tymi cbłopcaml. Przykład godlly na
tłatłowa"la". 

Wlększo$ć biorących udział w zajędach 
to ueznjowle SP-Z. Inicjatorzy akcji nie cze
kają, aż przyjdą do nlćh następnI. Chodzą, 
szukają I proponują. Po ostatnło przepro
wadzonej rozmowie z panią Fedorczuk z 
polkowickiego Domu Dzlecka .Skarbek" mają 
nadzieję, że w zajędach uczestniczyć będzie 
dodatkowo kilkoro wychowanków tej pła
cówki. 

Głównym założeniem .Szkółki piłkar
skiej" jest przygotowanie młodych adeptów 
tej sztuki do gry w trampkarzach .G6mlka", 
co nie oznacza, te katdy z tych młodych 
ludzi trafi do tego zespołu . Na obecnym 
etapie najWatniejsza jest zabawa w piłkę I 
łączenie przyjemnego z po:tytecznym. PróCZ 
zajęć treningowych Ich uczestnikom Piotr 
WÓjcik organizuje wydeczkl krajoznawcze. 
Zwiedzlll jut wojskowy klub Sląska Wro
cław, stadion Olimpijski, a ostatnio, podczas 
dwu dniowej wydeczkl, najpiękniejsze za
k<!tki Karkonoszy. 
To się nazywa praca z młodzieżą. 



Kopalniana piłka nożna 
Powoli rozkręca się piłkarska karuzela 

w .polkowlckJej" kopalni. W tym tygodniu 
zakończą się pojedynki eliminacyjne. Do 
dziś, czyli 13 wrze~nia, rozegrano siedem 
spotkań, z których awans do ćwlerćflnalu 
wywalczyły zespoły z oddziałów GM-2I, GM-
14, M-I6, M-26 I G-5. 

12 wrze~nla rozegrano kolejne mecze 
eliminacyjne. Z-20 pokonalo, co Jest sporą 
sensacją, 2: l G-22, natomiast w drugim spo
tkaniu M-36 zwyclężylo 3:2 M-3. W klasyfi
kacji na króla strzelców prowadzi Andrzej 
Wiclog6rski (GM-21) z czterema bramkarnJ 
na koncie. 

Sztangiści na podium 
9 wrze~nla we Wrocławiu odbyła się 

trzecia runda drutynowych mistrzostw Pol
ski w podnoszeniu dężarów. W klasyfikacji 
drużynowej zwydężyli gospodarze SKS Bu
rza Wrocław uzyskując 1672 punkty. Drugie 
miejsce przypadło GórnJkowi Polko wice (1571 
pkt.), a trzede LKS Legrol Legnica (1403,8 
pkt). Bardzo dobrze wypadłi nasi reprezen
land w Indywidualnych bojach. Najlepszy 
wynik zawodów uzyskał nasz reprezentant 
Zdzisław Synowiec, który w wadze do 80 

Podnoszenie ciężarów to wyczerpująca . 
dyscyplina. 

kg uzyskaj w dwuboju 300 kg. Wynikiem 
tym ustanowil on nowy rekord wojewódz
twa legnickiego. Podobnego wyczynu do
konal Zbigniew żelem. W swojej koronnej 
wadze do 75 kg uzyskaj w podrzude 97,5 
kg, natomiast w dwubojU 172,5 kg. Jest to 
rÓWnież najlepszy rezultat w naszym woje
Wództwie w tej wadze. Pozostali nasi sztan
giki Stan1sław Michajluk w wadze do 70 
kg uzyskaj 255 kg. Taki sam wynik uzyskaj 
W wadze do 72 kg Tomasz Michalski. 

Turniej rozpoznawczy 
z udziałem ponad 200 zawodniczek I 

zawodników w rnJnloną sobotę l niedzielę 
w Brzegu Dolnym odbył się otwarty ogólno
polski turniej kadetów w tenisie stołowym. 

Zdaniem Mieczysława Banacha, trenera 
najmJodszych tenisistów Górnika Polkowi
ce, był to tumiej rozpoznawczy, który przez 
większo~ zawodników potraktowany zo
stal jako rozgrzewka przed zbliżającym się 
cyklem WOjewódzkich rumlejów klasyfika
cyjnych. 

W Brzegu Dolnym nie najlepiej wlodlo się 
naszym mJodym tenisistom. Najlepiej z nich 
wypadł Grzegorz Sorokopas, który sobot
nich rywaU nie wypuszczał .z dziesiątki". 
Niestety podczas niedzielnych pojedynków 
był mniej odporny psychicznie, co odbiło 
się w końcowej klasyfikacji. Ostatecznie za
Ją] 6 miejsce. Pozostali nasi zawodnicy Mi
chał Zawada i Baniowej Klonow ki skla
syfikowani zostali na 33-41 miejscu. Nieco 
rozlutfliona po nadmorskim obozie I stre
mowana obecno~cią w nowym zespole wy
startowała Joanna Flocczak, która ostatecz
nie zajęla 17 miejsce. 

WSTfSC'f tenisiści solidnie przygotowują się do 
zblitających się wojewódzkich turniejów 

W najbliższą sobotę do Legnicy na woje
wódzki tumie) klasyfikacyjny młodzików 
wyjedzie 10 reprezentantów Górnika Polko
wice z Bartkiem Klonowsklm na czele. 23 
wrzclnia na miejscu walczyć będą kadeci, 
natornJast 24 bm. w Raszówce wystartują w 
podobnym turnieju juniorzy. Mamy nadzie
Ję , że tym razem będzie dużo lepiej. 

Pożegnanie Czesława 

Nie często zdarza się, aby załoga na 
sportowo żegnała kolegę odchodzącego na 
emerytUrę. Tak będzie w przypadku organi
zowanych w najbliższy piątek (15 bm.) bie
gów przełajowych, podczas których .Polko
wlccy" sportowcy pożegnają odchodzącego 
na emeryturę Czesława Witkowskiego. który 
wielokrotnie reprezentował zakladowe bar
wy w różnego rodzaju imprezach sporto
wych. Impreza odbędzie się na terenach 
polkowickiej ścieżki zdrowia. Dystans 5 km 
będą rnJell do pokonania pracownicy kopal
ni Polkowice" w wieku do I powyżej 40 lat. 
Sta':t o godzinie 15. 

Związkowy mistrz Polski 
9 wrzclnia w Kutnie odbyły się mistrzo

stwa Polski weteranów w cykl o sporcie w 
jetdzle drużynowej. W kategoril56-61 lat na 

dystansie 54 km najlepszym okazał się Jan 
Ludwiczak., były pracownik ZG ,.połkowi
ce", ostatnio sponsorowany przez tamtejszy 
ZZPPM. W drużynie prócz wspomnianego 
złotego medalisty startowali Władysław ł.o~ 
z ł.odzi I Aleksander Morawski z Warszawy. 
Tydzień wcześniej startując w Końskich pod
czas jazdy Indywidualnej na czas Jan Ludwl
czak na dystansie 22 km sklasyfikowany 
został na 7 rnJeJscu. Na tytuł mistrza Polski 
pan Jan czekał blisko 60 lat. 

Strażackie zmagania 
Z udziałem plędu Jednostek straży po

żarnych w Polkowicach, tydzień temu, pod
czas pierwszego Turnieju MiędzygmInnego 
organizowanego przez Zgromadzenie Związku 
Gmin Zaglębla Miedziowego, odbyły się za
wody sportowo-pożarnlcze. Jednostki w b0-
Jowym rynsztunku rywalizowaly w sztafecie 
7x50m I ćwiczeniach bojowych. Najlepszą 
okazaJa się Jednostka Straży Pożarnej w Trzeb
nicy. Strażacy z $obina reprezentujący gmi
nę Polkowice zajęli ostatnie miejsce. Atrak
cją zawodów był pokaz bomby wodnej, czy
li zrzutu wody g~nlczej z dwóch samolo
tów do celu. Na zdjędu fragment strażackiej 
sztafety. 

Satelitarny turniej 
Po raz ostatni 

l , ' w najbliższą spotkają się na 
POKSlR-owsklch kortach 

uczestnicy tumlejU satelitarnego 
w tenisie ziemnym. Początek im
prezy o godzlnle 10. Organiza
torzy liczą na sporą Uo~ uczest
ników, ponieważ ostatniml cza-

sy tak Jednym, jak I drugim plany 
pokrzyżowała pogoda. Podczas tej 

Imprezy ma by~ slonecznie. 

Strona sportowa redagowana jest 
przez AJldrzeja Lecba 



BARAN 
Motesz teraz od ć. Będzie spokoj-

nie I rodzinnie. W stal ten czas na 
spotkania I rozmo egó nie z dziećmI. 
Je~lI dostaniesz zycję wyjazdu 
nie odrzucaj jej opnie, to mote 
być bardzo ważne Ciebie I Twoich bLl-
skJch. Możesz liczyć na BUtnięta. 

BYK 
enla czeka na Twój 

WIInlill~ porozumieniu. 
"~'4'llOnje, więc dzlalaj 

odważnie. W lnt krótki zastój, prze
czekaj cierpliwie ten okres. Niedlugo wszy
stko się zmieni. 

BLIŹNIĘTA 
Zła passa za Topą. eraz motesz plano-

wać I układać It.szą przyszlo~ć. 
W pracy mogą Icl zmiany. ale 
ogólnie wszystko Twoj j my$ll. W 
rozmowie z szet . solidnych argu-
mentów, potrafisz więcej nit CI się zdaje. 

RAK 
Najbllt.sze dol będą spokojne JclU pc-

w trzymaSz się od ·anctwa I okazywa-
ola humorów. N· ten sposób nie 
zyskasz, a inni z Clę wreszde taką 
Jaka jestcl napra bardzo przejmu-
t 52 lę opinią o~ I wpadasz we wla-
sne sidła . Zrełaksuj s ę. 

HOROSKOP 
LEW 

Czeka Clę mIJa niespodzianka z nieo-
czekiwanej lub wy-
grana. wypoczynku -
mo:te Ostatnio brako-
wało CI na mo:tesz nadrobić 
zalegl~. lepiej pra-
cować. 

PANNA 
Bądt bardziej tolerancyjny I staraj się 

zrozumieć punkt widzenia Innych. Oni te:t 
mają prawo do w! zdania. Je~1i bę-
dziesz uwa:tnle si rzekonasz się, te 
są po Twojej stro esz liczyć na Lwa, 
jego wsparcie ze trwać ten czas. 

WAGA 
Uwa:taj na kog z Twojego otoczenia. 

Mogą pojawić się Ja ~ niedomówienia lub 
plotki nie z TwoJ.łf"II.~ Staraj się je wyja-
~nić doprowad zczereJ rozmowy. 
Załatw tet załeg klika dol wszy-
stko wróci do n będziesz konse-
kwentny. 

SKORPION 
w naJbll:tszych twoja clerpliw~ 

zostanie ayclęZłtą próbę . Po-
moc przyjdzie z najmniej ocze-
kJwanej strony. Jednak bezinte-
resowna, a Ty 11l<;i",~"""L takich układów. 
Poradt się Raka, on CI :tyczy. 

STRZELEC 
Gwiazdy sp aj Ci teraz, więc mo-

:tesz ~rnlało reali ć ajdziwolejsze na-
wet pomysły. rozpoczniesz w 
naJbllt.szych dola l się doprowadzić 
do końca. Sz dobry okres do za-
wierania umów, upowania I sprzedawania. 

KOZIOROŻEC 

WODNIK 
Jestcl zbyt ~łl"""Y'1 w sobie, dlatego 

Inni nie mogą o co CI chodzi. 
Wyniknie z ale 
uda CI się Je wlado-
mo$ć, która I będzie 
rnlała wplyw na przyszl~. 

RYBY 
Spotkasz kog~ dawno nie widzianego. 

Jednak nie obieC\':! zbyt wiele, to bylo 
tylko zauroczen minęly i ta przy-
goda równle:t. J się teraz na spra-
wach zawodo nuJ ważnych ter-
rnlnów, Inaczej pojawią się jaklcl problemy. 

Krzyżówka 
20/95 

POZIOMO 
'». prowlZoryczny budynek 
6).. sztuczny zbiom1k wod-

ny 
"9}... rodzaj kanapy 
ł9) do rąbania rnlęsa 
Jl}.. przyprawa 
~ jedno z wielu w domu 

towarowym 
al I~e pietruSZkI 
16) filtruje krew 
m.. całkowite wzbronienie 
n} specjalista od minerałów 
23) produkt reakcji alkoholu 

z aldehydem 
~ ogloszenie 

"2Sl.: kolarski lub konny 
26)....!1czba oznaczająca nu-

merację strony 

PIONOWO: 
~ Snickers lub Mars 
~ na nim pieczone kieł-

baski 
~ odmiana jabłoni 
~ w parze z Gomorą 
5) kwiat doniczkowy 

"'<U. Krzyżacy lub Templa-
riusze 

~ poU[)'k ,.5amoob.rony" 
'8t browar 
~kontynent 
~ WIecZorny posiłek 
11'}... jądrowa lub elektrycz-

na 
"'I$- lnsttUment dęty 
Cf9)-pall w gardłe 
)e)... miasto w Japonll 
~ ~egowana drodze 
28). do gotowania zupy 
~ placuszek z jablkaml 
~ czerwone warzywo 

Ro1Wiązarie krzyżówki (wycl9ł)' z gazety i naklejony diagram krzyż6wki) naleiy przesiać na 
karcie pocztowej na adres r&dake; do dnia 28 wrzesria 1995 r. Nagrodą za prawidIowe rozwląza· 
lie krzyż6wld jes1 talon o wartości 20 złotych, ufundowany przez Ksivgarnił .CaJliope I", Rynek 4, 
Po(kowice. 

'211 starogrecki rynek 
'3Q) pakunki w podró:ty 
~ nazwisko Rafaela 
36) miasto w Holandii 
~ka olemleddego sa

mochodu dostawczego 
~ dziecięce uzdrowisko 
~ detektywistyczna 

. 31) państwo w Afryce 
~ptak 
~po:tarna lub rnIejsb 
<3'&- indyjski bogacz 
35) miasto nad JezIor.a

kiem 
Rozwiązanie krzyżówki z Gazety PoIkowicklej 18195. POZIOMO: talt, By1om, rybak, rumak, 

, sasanka, Agata. nurek. korab, kropka, Utrata, kowal, alkowa, awista, Okraj, kanar, Bajan, apana· 
że, Neron, zator, Eremita, rodak. Nlasa. PIONOWO: larka, lubka, Raksa, ciasto, Miśnia. Baran, 
limor, makak, góralka, tapioka, Ukraina, estetyka, kakao. rewir. bulaj, krat., azalia. konar. naród, 
ranek, bezan. jętka, norka. Nagrod9 wylosowala ~ Wioletta Sworac:ka zam. w Polkowicach przy 
ul. Hubala. Po odbiór nagrody prosimy zgłosić $19 do siedziby redakcji. 

41» drewniana belka 
~ Styl pływacki lub klucz 

hydrauliczny 

Adres redakcJI: 59-320 Polkowice. ul. Górna 313, tel.lfax 45-10-13. 
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Stale współpracują: Jolanta Szpilska. Adam Orczykowski. Skład komputerowy: własny. Druk: _Lubin. tel. 076 441297. 


	Strona 1 
	Strona 2 
	Strona 3 
	Strona 4 
	Strona 5 
	Strona 6 
	Strona 7 
	Strona 8 
	Strona 9 
	Strona 10 
	Strona 11 
	Strona 12 

